
V pět [fpjet]  

V dv > ve dvě 

 

A – E – I – O –U  

Voda – PAPÍR 

R – L: KRK, SMRK, VLK 

 

ČTVR–TEK [ŠTVR–TEK]   SCVRNKLS 

 

Kdy je anatomie? –Anatomie je v pátek. 

 

 

 

 

Fill in suitable question word 
1. KDO je to? — To je můj tatínek. 

2. Jaký je tvůj bratr? — Je vysoký. 

3. CO je to? — To je salát. 

4. KOLIK stojí čokoláda? — 25 korun. 

5. KDO je to? — To je můj bratr. 

6. ODKUD je tvůj manžel? — Je z Brna. 

7. JAKÁ je tvoje sestra? — Je malá. 

8. ČÍ je ten telefon? — To je můj telefon. 

9. JAKÉ je tvoje auto? — Je nové. 

10. ČÍ je ten nový telefon? — Můj. 

11. KDO je ten mladý muž? — To je Petr, můj bratr. 

12. JAKÝ je ten tvůj nový telefon? — Je moderní a rychlý. 

13. KOLIK stojí káva? — Čtyřicet korun. 

14. ČÍ je to auto? — Je naše. 

 

Create questions about underlined words. 
Example: _________________? —  Petr je mladý. > Jaký je Petr? 

1. Kdo je to? —To je Michal. 

2. Jaké je to auto? — To auto je velké. 

3. Co děláte / děláš v Brně? —V Brně studuju medicínu. 

4. Jaká je Eva? — Eva je mladá. 

5. Kdo je Eva? — Eva je moje doktorka. 

6. Jaká je tvoje sestra? —Moje sestra je krásná. 

7. Jaký je ten film? —Ten film je špatný. 



8. Jak se jmenuješ / jmenujete? —Jmenuju se Petr. 

9. Odkud jsi / jste? —Jsem z Anglie. 

10. Co je to? —To je nový telefon. 

11. Jaký je ten telefon? —Ten telefon je nový. 

12. Jak se máš / máte? —Mám se dobře. 

13. Čí je to auto? —To auto je jeho. 

 

 

Jaký je? Listen and fill in. 
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hodný: nice 

chutný: tasty 

hlavní: main 

hlavní nádraží = main station 

dobrý × zlý 

dobrý × špatný 

smutný: sad 

ošklivý: ugly  Film Hodný, zlý a ošklivý  
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Find the adjective with opposite meaning 
 

1. malý velký 

2. mladý starý 

3. zdravý nemocný 

4. ošklivý hezký 

5. veselý smutný 

6. starý nový 

7. zlý dobrý 

8. tlustý štíhlý 

9. vysoký malý 

nemocnice: hospital 

A. štíhlý 

B. velký 

C. hezký 

D. hodný 

E. malý 

F. nový 

G. smutný 

H. starý 

I. nemocný

Use opposite pairs in sentence according to the example 
Vzor: Tvoje maminka je malá, ale moje maminka je velká. 

1. tatínek 

2. bratr 

3. sestra 

4. babička 

5. dědeček 

6. dítě 

7. kamarád 

8. přítelkyně 

 

Homework 

OVAT = U verbs:  

http://mluvtecesky.net/cs/courses/a1/6/3/4  

 

OVAT / U 
1. Studovat > find the infinitive = to study 

2. Remove ovat > stud- 

3. Add UJ element: studuj- 

4. Add personal endings 

a. I study = studuju 

b. you study = studuješ 

c. he/she studies = studuje 

d. we study = studujeme 

e. you study = studujete (plural or formal) 

f. they study = studujou 

Studuješ? Ano, studuju. Ne, nestuduju. 

Petr studuje? – Ano, Petr studuje. Ne, Petr nestuduje. 
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Nakupuješ v pátek? – Ne, nenakupuju v pátek 

 

 Telefonovat = to call 

 Emailovat = to email 

 Facebookovat = to (use) FB 

 Skypeovat = to use skype 

 Chatovat = to chat (online) 

 Operovat = to operate 

 Tancovat = to dance 

 Studovat = to study 

 Pracovat = to work 

 Cestovat = to travel 

 Lyžovat = to ski 

 Nakupovat = to shop 

 

1. Is it OVAT/U > go to ovat guide 

2. Is it not? Follow this one. 

3. MYSLET (think) – KOUŘIT (smoke) – DĚLAT (do) 

4. Remove T > MYSLE- – KOUŘI- – DĚLA- 

a. Is it E > turn it to I > MYSLE > MYSLI 

5. MAKE IT LONGER: MYSLÍ- – KOUŘÍ- – DĚLÁ- 

6. Use personal endings 

a. I (=me): MYSLÍM – KOUŘÍM – DĚLÁM 

b. YOU: MYSLÍŠ – KOUŘÍŠ – DĚLÁŠ  INFORMAL = SINGULAR 

c. HE/SHE: MYSLÍ – KOUŘÍ – DĚLÁ 

d. WE: MYSLÍME – KOUŘÍME – DĚLÁME 

e. YOU: MYSLÍTE – KOUŘÍTE – DĚLÁTE  PLURAL × FORMAL = SINGULAR 

f. THEY: MYSLÍ – KOUŘÍ – DĚLAJÍ 
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